

01.01.2016**SİRKÜLER NO: 2016/03****Konu: 2016 yılında uygulanacak asgari geçim indirimi tutarları hk.**

Bilindiği gibi, asgari geçim indiriminin hesaplanmasında, Gelir Vergisi Kanununun 32. maddesine göre, ücretin elde edildiği takvim yılı başında geçerli olan ve sanayi kesiminde çalışan 16 yaşından büyük işçiler için uygulanan asgari ücret esas alınmaktadır.

Asgari Ücret Tespit Komisyonunun 30 Aralık 2015 tarih ve 29579 sayılı resmi gazetede yayınlanan kararı ile, 2016 yılında uygulanacak asgari ücret tutarı 1.647,00 TL olarak belirlenmiştir.

Asgari geçim indirimi; ücretin elde edildiği takvim yılı başında geçerli olan ve sanayi kesiminde çalışan 16 yaşından büyük işçiler için uygulanan asgari ücretin yıllık brüt tutarına;

- Mükellefin kendisi için; % 50'si
- Çalışmayan ve herhangi bir geliri olmayan eşi için; % 10'u
- Çocukların her biri için ayrı ayrı olmak üzere ilk iki çocuk için; % 7,5'i
- Üçüncü çocuk için; % 10'u ve
- Diğer çocuklar için; % 5'i

olmak üzere ücretlinin şahsi ve medeni durumu dikkate alınarak hesaplanan indirim oranlarının uygulanması sonucu bulunacak tutarın, Gelir Vergisi Kanununun 103'üncü maddesinde yer alan Gelir Vergisi tarifesinin birinci gelir dilimine uygulanan oranla (% 15) çarpılması sonucu bulunacak indirim tutarının 1/12'sinin aylık olarak hesaplanan gelir vergisinden mahsup edilmesi suretiyle bulunmaktadır.

Konuyla ilgili örnek bir hesaplama tablosu aşağıda dikkatinize sunulmuştur;

	A	B	C	D	E	F	G
	Asgari ücret	Asgari ücretin yıllık brüt tutarı	Asgari geçim indirimi oranı	Asgari geçim indirimi matrahı	Yıllık asgari geçim indirimi tutarı	Aylık asgari geçim indirimi tutarı	Aylık toplam AGİ (F sütunundan kişinin medeni durumuna uyanların toplamı)
		(A x 12)		(B x C)	(D x % 15)	(E / 12)	
Çalışanın kendisi için	1.647,00 TL	19.764,00 TL	50%	9.882,00 TL	1.482,30 TL	123,53 TL	123,53 TL
Çalışmayan eş için			10%	1.976,40 TL	296,46 TL	24,71 TL	148,23 TL
1. çocuk için			7,50%	1.482,30 TL	222,35 TL	18,53 TL	166,76 TL
2. çocuk için			7,50%	1.482,30 TL	222,35 TL	18,53 TL	185,29 TL
3. çocuk için (*)			10,00%	1.976,40 TL	296,46 TL	24,71 TL	209,99 TL
4. ve sonraki her çocuk için			5%	988,20 TL	148,23 TL	12,35 TL	209,99 TL

(*) (6645 Sayılı Kanunun 8 inci maddesiyle eklenen ibare Yürürlük; 01.05.2015)

Bilgilerinize sunarız.

Saygılarımızla,

PARETO YEMİNLİ MALİ MÜŞAVİRLİK LTD. ŞTİ.